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Úvod
Vjačeslav Glazov

Asi jsme si všichni mysleli, že po tak turbulentních koronavirových rocích nás čeká opět

několik let klidu, ale nakonec to dopadlo naopak. Po dlouhé době se v bezprostřední blízkosti ČR opět

válčilo a pro mnohé z nás, kteří jsme válku v Jugoslávii nezažili, to bylo poprvé, co jsme viděli válku

natolik zblízka. Když si o válkách čteme v odborných publikacích, je jednoduché mít nadhled a držet

si od konfliktu odstup, ale když jsou do konfliktu ať už přímo či nepřímo zapojení vaši známí, přátelé

či rodina, tak už to možné není a člověk si bohužel musí vybrat, na jaké straně bude stát. Spolek se

proto v souvislosti s válkou na Ukrajině jednoznačně postavil na stranu Ukrajinců a vyvinul nemálo

aktivit na jejich podporu. Nesmírně si vážím všech členů, kteří se na podpoře Ukrajiny podíleli,

zejména pak těch, kteří pomáhali ukrajinským uprchlíkům.

I přestože pro mnohé z nás byl tento rok opravdu náročný nejen kvůli válce na Ukrajině, tak

Spolek zvládl uspořádat nesmírné množství akcí. Do řad Spolku vstoupilo mnoho nových, aktivních

členů a členek a tím byla zajištěna i následná kontinuita v aktivitách Spolku. Je vidět, že jsme

překonali nejedno krizové období a pomalu ale jistě vstupujeme do “puberty,” ve které se bude Spolek

moct nadále rozvíjet. To by nebylo možné bez aktivního členstva a jsem opravdu rád, když na našich

akcích vidím, jak se spolu sdružují lidé napříč ročníky, obory i specializacemi, které spojuje právě

Spolek. Myslím si, že FFabula plní svoji socializační funkci na výbornou a doufám, že v tom bude

pokračovat i nadále.

Často také vtipkujeme, že náš spolkový archiv už je poměrně rozsáhlý a že za několik let by o

fungování Spolku mohl napsat odbornou publikaci. Danému odvážlivci tu práci moc nezávidím, nejen

protože materiálů je někdy opravdu hodně, někdy naopak příliš málo, ale hlavně protože se bude

muset vypořádat s námi, pamětníky, kteří si to pamatujeme určitě mnohem lépe, než jak to popisují

dokumenty. Je pravda, že dokumenty nedokáží vypovědět, nakolik je FFabula úžasná a kolik je v ní

fantastických lidí. Když ale bude posuzovat práci našeho výboru, tak toho odvážlivce prosím, aby na

nás nebyl příliš přísný. Snad i díky následujícímu textu uvidí, jak skvělý (alespoň z mého, byť velmi

zaujatého pohledu) byl tento rok pro Spolek.

Sláva Ukrajině! Sláva FFabule! Sláva je čů*ák!
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Socializační akce Spolku
Marek Panocha

Organizace socializačních akcí byla letos nebývale důležitá, jelikož jsme po dvou letech

covidu museli začínat v této tradici prakticky od znovu. Touha po akcích podobného charakteru se

odrážela v hojné účasti a v neustálé nejistotě v počtu rezervovaných míst. Přesto se podařilo pořádat

tyto akce v pravidelných intervalech.

Velkou podporu v obnově společenského života jsme nalezli v grantu získaného z výzvy

Studenti proti pandemii, který vypsal Nadační fond UK. Díky němu jsme snáz mohli zařídit například

historickou exkurzi do Liberce, která se setkala s hojnou účastí a pozitivním ohlasem. Zároveň jsme

dostali impuls pro další řadu činností vedoucí k obnově mezistudentských vztahů v rámci oboru.

Letos se nám tedy podařilo udělat přes 20 socializačních akcí; spolkohospody, exkurze do

Liberce a Sázavy, Vladivoj, vánoční večírek, oslavu narozenin a samozřejmě tradiční seznamovák.

Letošní tlak na socializační akce byl tedy opravdu nadstandardní a velmi se odrazil i v kvalitní

integraci současného druhého ročníku

Zvláštní bod patří samotné oslavě narozenin Spolku. Bylo totiž nutné oslavit nejen ty letošní

dvanácté, ale také nahradit ty z předchozích dvou let. Nastavený rozpočet tomu zcela odpovídal, účast

byla poměrně vysoká. Úvodní přednášky se zhostil Mgr. Marek Fapšo, Ph.D.

Opět se nám podařilo zorganizovat memoriál knížete Vladivoje i se signature merchem. Akce

se setkala s velkým zájmem. Do dalších let je však nejspíše vhodné uvažovat nad změnou trasy, neboť

cenový vývoj některých podniků učinil akci velmi nákladnou.

Sem patří velké poděkování pro kolegu Miloše Hrůzu, který se aktivně podílí na náboru nejen

svých kolegů, ale i lidí z přípravek a účast na všech akcí je z velké části i jeho zásluhou. Díky Slávovi

se podařilo uspořádat dvě mezispolková promítání se spolky Schwa a Archeoffuk, což je do budoucna

rozhodně cesta, jíž se chceme ubírat.
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Naučné a populárně-naučné akce Spolku
Vjačeslav Glazov, Lucie Dvořáková, Klára Brtková, Eliška Farová, Marek Panocha

V letošním roce se povedlo po několikaleté pauze oživit konání Kritického klubu. Hlavní

zásluhu na tom má Matěj Moravanský a Marie Jiřičková, jež je z FSV UK, tudíž se jedná i o

mezifakultní spolupráci. S organizací vypomáhala Eliška Farová. V AR 2021/2022 se povedlo

uskutečnit dvě setkání. Jedno na téma Charty 77 a lidských práv, druhé na téma environmentální

krize, a to s hosty nejen “mimo historii,” ale i mimo fakultu (například Anna Šabatová, Josef

Patočka). Obě setkání zaznamenala úspěch a hojnou účast, tudíž se Kritický klub bude konat i v

následujícím AR, další setkání je plánované na listopad 2022.

Dále se podařilo uskutečnit hned několik exkurzí, a to exkurze do muzeí: Náprstkovo

muzeum s průvodcem Ondřejem Crhákem, Národní muzeum s průvodci Tomášem Kafkou a Petrem

Přibylem, kteří nás provedli výstavami Dějiny 20. století a Dějiny. Dále jsme navštívili Muzeum hl.

města Prahy v Domě U Zlatého prstenu, kde nám přednášel Petr Starec. Exkurze do muzeí byly

realizovány za podpory NF UK a zaznamenaly značný úspěch, přestože byly často organizovány jen s

týdenním předstihem, což se ukázalo jako dosti hektické. Uspořádaly se též dvě výjezdní exkurze.

První byla do Liberce v datu 19. až 20.2. 2022, kde jsme měli na první den komentovanou procházku

od Jakuba Vrby na téma “Dělnický Liberec”, druhý den nás provázel k obecné historii města Vojtěch

Bujárek, bydlení bylo uhrazeno z grantu NF UK. Druhá výjezdní exkurze byla do Sázavského

kláštera, 12. 8. 2022, kde nás provázela Tereza Svobodová. Obě výjezdní exkurze byly organizačně

dobře zvládnuté, zdařilé a stojí za to v nich pokračovat. Pouze exkurzi s přespáním je pro příště lepší

plánovat dříve kvůli ubytování, které se shánělo těžce.

Z veřejných přednášek se uskutečnila i tematická k Arménské genocidě, kde měli krátkou

prezentaci Marek Jandák z ÚHSD a Petra Košťálová z ÚVES. I tuto přednášku lze tudíž zařadit do

meziústavní spolupráce, která se neomezovala jen na historické ústavy. Po přednášce následovala

diskuze moderovaná Ondřejem Vojtěchovským, který zde byl za ÚSD a pomáhal spolupořádat celou

akci. Z akce byl pořízen záznam.

Mezi knihami, které Spolek letos představoval byla i badatelská učebnice od Frause. S jejím

představením nás oslovil Kamil Činátl z ÚČD, na akci se organizačně spolupodílel i ÚSTR. Učebnice

byla představena formou debaty s Václavem Sixtou, Janem Kourou, Terezou Průšovou a Radkou

Šmahelovou, moderovala Eliška Farová. Akci hodnotíme jako úspěšnou, akorát příště by diskuze

měla být více korigována, aby se ke slovu dostalo více osob.

Došlo také k představení knih Trh bez přívlastků a Rehabilitovat Marxe, kdy obě akce

způsobily poměrně velký rozruch nejen na našich sociálních sítích. Potvrdilo se, že socialistická

minulost je pro mnohé stále velmi ožehavé téma. I díky tomu byla obě představení poměrně hojně

navštěvována a obě akce považujeme za dobře provedené. U představení Trhu bez přívlastků patří
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velký dík Luboši Studenému, který si tuto akci vzal na starost.

Mimo prací již etablovaných historiků jsme tento rok představili i jednu studentskou práci,

jednalo se o práci s názvem Život a dílo Antonína Jana Jungmanna, kterou představovala Petra

Hanáková. Opět se ukázalo, že mezi studentskými pracemi se dá najít mnoho opravdu zajímavých

exemplářů, k tomu Petra zvládla i prezentaci na výbornou. Do příštích let by bylo dobré pořádat

podobných akcí opět více, ale Spolek měl tento rok bohužel i tak nabitý program a proto se podařilo

uspořádat jen jednu akci tohoto typu.

Dále jsme pokračovali již v tradičním Filmovém klubu, který tento rok byl velmi aktivní.

Promítali jsme celkově 5 filmů, každý z nich byl doplněn o odborný výklad. Jako velmi dobrý krok se

ukázala spolupráce s jinými spolky, díky tomu byla účast na posledních dvou promítáních opravdu

hojná (The Green Knight se spolkem Schwa a Indiana Jones: The Last Crusade se spolkem

Archeoffuk). Zároveň jsme začali častěji využívat promítací místnost na FF UK a i díky tomu se

úroveň Filmového klubu tento rok opět zvedla.

Tento rok znovu proběhlo i tzv. Spolkohraní, kdy členové Spolku společně hrají videohry pro

více hráčů. Minulý rok byla tato akce pořádána častěji z důvodu omezení souvisejících s

koronavirovými opatřeními, tentokrát jsme tuto akci pořádali jen jednou, ale i tak měla úspěch. Při

hraní Kdetosakra jsme se všichni bavili a zároveň poznali různé kouty ČR. Rozhodně doporučujeme v

této akci občas pokračovat, zejména pak tuto akci lze využít v podmínkách, kdy se členové nemohou

scházet osobně. Ve spolupráci se Studentskou radou se taktéž konaly již tradiční DeskoFFky, ve

kterých doporučujeme nadále pokračovat a vyzýváme další výbor či Spolek jako celek k většímu

podílení se na jejich organizaci.

V rámci snah o oživení vztahů s historickými ústavy jsme se rozhodli uspořádat i setkání se

zájemci o nMgr. studium na jednotlivých ústavech. Víme, že mnozí studenti na bakalářském studiu

nestihnou pořádně poznat všechny tři ústavy. Zároveň představitelé daných ústavů touží zaujmout

potenciální zájemce o nMgr. studium. Rozhodli jsme se proto zorganizovat tyto akce, které by mohly

trochu lépe ukázat zájemcům, jak to vlastně bude probíhat v jejich další fázi studia, co od toho mohou

očekávat a co musí splnit, aby se na nMgr. studium dostali. Setkání s ÚHSD bohužel skončilo

neúspěchem, protože se nedostavil ani jeden zájemce. Setkání se zájemci o NMgr. studium na ÚSD

proběhlo 8. 3. za účast ředitele dr. Ondřeje Vojtěchovského a dále dr. Jiřího Janáče, doc. Václava

Dršky a dr. Mikuláše Pešty. Účastníkům, kteří přišli v poměrně hojném počtu, byly představeny

jednotlivé specializace a byly jim zodpovězeny dotazy, jichž se objevilo hned několik. Setkání

proběhlo v přátelském a vstřícném duchu a splnilo svůj účel. Setkání s představiteli Ústavu českých

dějin se zájemci o NMgr. se uskutečnilo 22. 3. 2022 při poměrně hojné účasti. Prezentován byl

studijní plán v souvislosti s možnými specializacemi a průběh přijímacích zkoušek. Apelujeme, aby se

příští rok tato akce pořádala, protože věříme, že je potřebná, ale doporučili bychom pořádání

společného setkání pro všechny ústavy.

I uplynulý akademický rok jsme zahájili sérií úvodů do jednotlivých předmětů se zaměřením
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na studenty prvních a druhých ročníků bakalářského studia. Během října a listopadu jsme zvládli úvod

do studia historie, literaturu ke středověkům a následně také k dějinám novověku a sociálním a

hospodářským dějinám. Novinkou byla jejich hybridní podoba, kterou jsme přednášky učinili

dostupnější pro mimopražské a zdravotně indisponované studenty. To se setkalo s milými ohlasy, ale

také s razantně nižší účastí na místě konání. Zároveň jsme nově pořádali i úvod do moderních dějin,

který se nesetkal se zájmem. Do dalších let doporučujeme zvážit, nakolik je hybridní podoba nezbytná

vůči riziku téměř prázdné posluchárny a absenci případné diskuse.
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Vztahy s UK, FF a historickými ústavy
Lucie Dvořáková & Eliška Farová

V úvodu lze konstatovat, že v akademickém roce 2021/2022 došlo k obnovení a zlepšení

vztahů mezi Spolkem a jednotlivými součástmi fakulty, zejména s historickými ústavy. V prvních

dvou měsících r. 2022 proběhla setkání zástupců Výboru s řediteli historických ústavů FF UK, v

březnu poté následovalo setkání s děkankou FF UK dr. Evou Lehečkovou. Vzhledem k několika

personálním změnám oproti době předcovidové došlo v případě ÚSD a děkanátu k navázání nových

vztahů, v případě ÚČD a ÚHSD k obnovení těch starých.

V lednu 2022 došlo ke schůzce s ředitelem ÚČD prof. Ivanem Šedivým, jíž se za Spolek

účastnili Marek Panocha, Eliška Farová a Klára Brtková. Setkání proběhlo v přátelském duchu. Pan

profesor projevil znepokojení nad nízkým zájmem o doktorské studium na ústavu a nad malým

počtem zájemců o učitelský obor Historie se zaměřením na vzdělávání. Spolku vyjádřil podporu a

ocenil zejména jeho prezentace knih.

V březnu se pak zástupci Výboru setkali s řediteli ÚSD, ÚHSD a paní děkankou. Setkání s dr.

Ondřejem Vojtěchovským, ředitelem ÚSD, jehož se účastnily Eliška Farová, Lucie Dvořáková a Klára

Brtková, též proběhlo ve velmi přátelském duchu a položilo základ pro plodnou spolupráci. Dr.

Vojtěchovský ocenil činnost Spolku zejména z hlediska sdružování studentů v post-covidové době a

pochválil pořádání akcí popularizujících historii. Na základě této schůzky bylo poté možné uspořádat

konferenci o arménské genocidě.

Setkání s prof. Ivanem Jakubcem, ředitelem ÚHSD, se účastnili Vjačeslav Glazov a Lucie

Dvořáková. Prof. Jakubec pochválil přátelský přístup současného vedení Spolku vůči ředitelům všech

ústavů a snahu o bohatou a konstruktivní spolupráci. Spolupráci, jež nabídl zejména na poli

představování knih, bohužel nebylo možné z časových důvodů realizovat.

V březnu 2022 došlo ke schůzce s děkankou Evou Lehečkovou, které se zúčastnila Eliška

Farová a Lucie Dvořáková. Paní děkanka věnovala Spolku pochvalu a ocenila zejména její

kontinuitu, byla velmi otevřená případné spolupráci a upozornila nás na využívání prostorů v

Hybernské, které by měly být k dispozici od podzimu 2022. Obecně lze konstatovat, že s FF nejsou

konflikty a vedení je nám nakloněno, k žádné užší spolupráci však zatím nedošlo.

Co se týče vztahů s Univerzitou Karlovou, v prosinci 2021 jsme podali žádost o grant z

Nadačního fondu UK na výzvu Studenti proti pandemii, kam byly krom socializačních akcí a literatur

k předmětům zahrnuty i Filmový klub a exkurze do Liberce a návštěva muzeí. Celkově jsme získali

30 000,- Kč, nedošlo však k vyčerpání celého příspěvku, z grantu jsme tak vraceli zpět 15 500,- Kč.

Akce pořádané za podpory NF UK se uskutečnily mezi prosincem 2021 až březnem 2022, z této

události byla sepsána závěrečná zpráva uložená v archivu Spolku. Celkově asi můžeme hodnotit tento

pokus kladně. Jednalo se však o organizačně a časově náročnou práci vyžadující pozornost, navíc
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komunikace s NF UK nebyla úplně plynulá a jasná. Nevyužili jsme též času v lednu, obzvláště kvůli

zkouškovému období a rozběhlé epidemii Covid-19, spousta akcí se tak uskutečnila hlavně v březnu

2022, což bylo extrémně hektické. Konaly se tak často i tři akce týdně, což se podepsalo na jejich

návštěvnosti. Doporučujeme tak pro příště věnovat podobné akci více času.
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Přípravné kurzy
Klára Brtková

Přípravné kurzy proběhly již tradičně od ledna do května, podle evaluací a dalších

neoficiálních reakcí účastníků byly přínosné. Zúčastnilo se celkem 51 uchazečů a výuku zajišťovalo

celkem 24 lektorů. Šestičlenný organizační tým (Michal Cáp, Ondřej Crhák, Marek Panocha, Klára

Brtková, Veronika Koďousová, Jan Dvořák) se sestával ze studentů bakalářského i doktorandského

stupně, ve funkci dozorů se zapojilo mnoho členů spolku.

Tento rok naštěstí nebyl průběh kurzů komplikován pandemií koronaviru, nicméně bylo

rozhodnuto pořádat letos poprvé kurzy v hybridní formě. Tento způsob organizace umožnil jak

socializaci uchazečů a jejich seznámení s prostředím fakulty na vlastní kůži, tak umožnil účast

uchazečům, kteří se nacházeli zrovna v karanténě či izolaci, nebo těm, kteří by se kurzů v prezenční

formě museli vzdát z důvodu vzdáleného místa bydliště. Přednáškové dny se streamovaly přes

platformu MS Teams, k čemuž pomohlo pořízení spolkového notebooku a příslušenství v podobě sady

bezdrátových mikrofonů. Streamovány byly všechny přednášky a některé semináře. V případě tohoto

typu lekcí zvážíme lepší zajištění v příštím ročníku kurzů. Vysílané lekce byly zároveň nahrávány a

jejich záznamy byly zpřístupněny uchazečům na společném úložišti. Hybridní forma měla pozitivní

ohlas, takže se její udržení předpokládá i do dalších let. Součástí kurzů byly, jako v minulých

ročnících, i dvě exkurze po Praze a závěrečné cvičné přijímací zkoušky, které probíhaly pouze

prezenční formou.

Výplaty lektorů se letos poprvé odehrávaly zcela v režii Spolku, tzn. byl zjednodušen postup

vyplácení, který se v předchozích ročnících složitě realizoval přes FF UK. Příslušné částky se

lektorům vyplácely vždy naráz po skončení daného modulu. Vzhledem k náročnosti kurzů na jejich

přípravu a záměru udržet dlouhodobě vysokou kvalitu projektu byl schválen a dalšímu výboru se

tímto navrhuje postup, kdy bude v rámci spolkového rozpočtu vyhrazen organizačnímu týmu určitý

finanční balíček, který se bude dělit na organizátorské odměny již v jejich režii. Do tohoto balíčku

nespadají výplaty lektorů či odměny dozorů.
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Seznamovací kurz
Marek Panocha

Seznamovací kurz byl letos velmi úspěšný, celkově se ho zúčastnilo přes 100 osob (34

organizátorů, 69 účastníků). Již tradičně se jelo do Bílého Potoka pod Smrkem do penzionu Krakonoš

a to v termínu 30. 9.–2. 10. 2022. Dopravili jsme se společně vlakem. Hlavní organizace se letos

poprvé ujal Marek Panocha za aktivní asistence Karolíny Padělkové a pomoci Elišky Farové. Model

hlavního organizátora a dvou asistentů se velmi osvědčil a bylo by dobré v něm i do budoucna

pokračovat.

Program byl již tradičně stejný: tzv. “nalejvárny” o SISu i ke studijním plánům, byrokratická

bojovka, přijímací rituál. Akorát výšlap na Paličník se musel z důvodu špatného počasí zrušit a místo

toho se promítal film Shrek 2 a uskutečnila se přednáška ke knihovnám. Vše proběhlo bez

komplikací.

Vzhledem k počtu účastníků byla ovšem organizace v některých momentech složitá a mohla

působit momenty poněkud zmatečně. Pokud se podobná čísla účastníků budou i nadále opakovat, je

třeba zvážit předem drobné změny v programu (délka jednotlivých částí bojovky apod.), zvážit

možnosti ubytování (chatky nejsou ideálním řešením do chladného počasí) a případně se pokusit

omezit počet účastníků (nejspíše na úkor organizátorů).

Za letošní rok můžeme konstatovat, že organizačně došlo také k několika změnám k lepšímu:

vznik seznamováckého “kufru” – louče, základní kostýmy, lékárnička a další důležité komponenty se

koupily, abychom si je již nemuseli vždy půjčovat a komplikovaně shánět, pořídila se i pojízdná

přepravka na tyto věci. Dále se rozhodlo, že doprava se bude kupovat pouze v případě, pokud má

účastník zájem o zpáteční jízdenku z důvodu zjednodušení administrativy, což doporučujeme i do

dalších let. Na dopravě se aktivně a zodpovědně podílel Šimon Vobořil.

Celkově hodnotíme seznamovací kurz jako úspěšný, neboť bychom řekli, že se podařilo s

prvními ročníky navázat kontakt a hodnocení od nich bylo celkově kladné.
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Propagace spolku
Lucie Dvořáková

Propagace Spolku a jeho akcí hrála v letošním roce důležitou roli, neboť byla součástí naší

snahy o oživení společenského života po téměř dvou letech pandemického útlumu. Zvláštní důraz byl

kladen na sociální sítě Spolku, kde došlo ke vzájemnému sjednocení prezentace námi pořádaných

akcí, a to jak po obsahové, tak po grafické stránce.

Sociální sítí se zcela největším dosahem je konstantně facebooková stránka Spolku, kde za

rok 2021/2022 přibyly řádově nižší stovky sledujících. Díky vzorné a v čase konstantní snaze jeho

správců se dařilo obsah produkovat pravidelně, v dobré kvalitě a vždy s vysokou relevancí pro naše

sledující. Facebook se také stal jednou z hojně užívaných platforem pro mezispolkovou a

mezioborovu spolupráci, neboť umožňuje pohodlné vzájemné sdílení událostí. Zůstává tak

nejdůležitějším komunikačním kanálem, jímž Spolek disponuje.

V tomto roce došlo též k oživení Instagramového účtu Spolku, kde přibylo přes 150 nových

sledujících. Instagram je do budoucna vhodné rozvíjet, neboť mladší generace studentů ho často

upřednostňují před Facebookem a některé spolky a iniciativy, s nimiž by bylo možné navázat

spolupráci, se prezentují primárně na něm, přičemž Facebook mají pouze jako sekundární

komunikační médium. Vyjma ryze informativních příspěvků se správcům podařilo zveřejnit i několik

edukačních, které tak rozšiřují působnost Spolku i na této sociální sítí. Vzhledem ke své povaze a

limitovaným funkcím ale Instagram zůstává pouze doplňkovou sociální sítí.

Třetím nejdůležitějším místem, kde může Spolek propagovat své událostí, je jeho nástěnka,

která se nachází v druhém patře hlavní budovy FF UK. Obsah nástěnky se dařilo udržovat aktuální a

organizovaný. Tímto bychom chtěli poděkovat i Studentské radě a Knihovně Jana Palacha, které nám

umožnily inzerovat i na jejich nástěnkách, jež se mnohdy nacházejí na frekventovanějších místech než

ta naše. Obě zmíněné instituce nám též pomáhaly v propagaci na svých sociálních sítích a poskytovaly

nám vybavení a prostory tolik potřebné pro hladký průběh námi pořádaných událostí.

Tento akademický rok poskytl též řadu příležitostí, jak Spolek propagovat fyzicky. Zde

jmenujme účast našich členů na Orientačním týdnu, Dni otevřených dveří, Na Karlovku Tour,

Studentském Majálesu nebo při zápisech prvních ročníků do studia. Právě poslední ze zmíněných

událostí se vyznačovala opravdu hojnou účastí a lze usuzovat, že velkou měrou přispěla k následnému

vysokému počtu účastníků seznamovacího kurzu. V říjnu 2022 pak proběhlo i setkání studentů

prvních ročníků s řediteli historických ústavů, kam byl Spolek přizván. Nesmíme opomenout ani

přípravné a seznamovací kurzy, které jsou často prvním místem, kde studenti prvních ročníků přijdou

se Spolkem do kontaktu. I zde patří velký dík jejich organizátorům.

Spolek letos též vytvořil novou sérii propagačních předmětů, jež zahrnuje propisky, záložky a

placky. Tašky a sešity, které jsou tradičně součástí spektra nabízeného “merche”, jsou graficky

zpracované, objednávka bohužel zůstává na dalším výboru. Novým typem propagačního materiálu
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jsou letáčky, které se ukázaly jako užitečný a snadno distribuovatelný nástroj propagace v případech,

kdy není čas na podrobný výklad o Spolku. V případě výroby placek patří dík zejména Studentské

radě, která nám poskytla výrobní nástroje a materiál, a Milošovi Hrůzovi, který se účastnil všech

našich “plackovacích brigád”.

V závěru lze říci, že o úspěšnosti propagace Spolku svědčí většinou hojná účast na jím

pořádaných akcích, zejména pak na seznamovacím kurzu, a počet nových členů, který se k 19. říjnu

2022 zvýšil o 7 osob. Za úspěch lze považovat i větší integraci studentů z učitelských oborů a z oboru

Historie - Evropská studia, kteří též figurují mezi nově přijatými členy. Schůzky s řediteli historických

ústavů i s děkankou dr. Lehečkovou ukazují, že se Spolek těší dobré reputaci i v rámci fakultních

struktur.
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Obscura
Eliška Farová

Od poslední Valné hromady nedošlo v Obscuře k výraznějším změnám, vlastně můžeme

konstatovat, že bohužel k žádným. Změna se týkala akorát redakce, ze které vystoupila Karolína

Švandová. Zůstává tak Eliška Farová jako šéfredaktorka, v redakci Ondřej Crhák, Katarina Tišliarová,

Nikola Novotná a Lenka Hrdinová. Do budoucna by jistě bylo skvělé řady v redakci rozšířit,

obzvláště o mladší ročníky.

V listopadu 2021 bylo vydáno zatím poslední tematické číslo Obscury s tématem 1921. V

lednu 2022 bylo vyhlášeno nové Call for Articles s tématem Dekolonizace. Bohužel toto téma

nedosáhlo mezi potenciálními autory velkého úspěchu a nesešel se dostatečný počet článku na vydání

celého čísla, v současné době tak dochází k menšímu přehodnocování a shánění článků, předpokládá

se však, že další číslo vyjde bohužel až v roce 2023. Do dalších let doporučuji se tematických čísel

vzdát nebo zvolit inkluzivnější téma, zapracovat by se mělo i na propagaci a facebookových

stránkách.

Co se blogu týče, přibylo na něm za uplynulý AR 2021/2022 několik článků od různých

autorů a další jsou v pořadí. Aktivita zde se tak neliší od předchozích let, blog by však stále

potřeboval lepší webové stránky, na kterých se již dlouhodobě pracuje.

Velký úspěch zažila letos opět soutěž Pište dějiny spolupořádaná s Cyrilem Mrázkem, kde

dorazilo více než 50 příspěvků i mimo fakultu a obor historie. Doufáme, že i do dalších let bude tato

plodná spolupráce pokračovat. Vyhlášení soutěže proběhne 21.10. 2022.

Obscura je v této chvíli tak lehce zamrzlá na místě, což padá na hlavu obzvláště

šéfredaktorky, která by tento post ráda předala někomu mladšímu a aktivnějšímu, což bude vcelku

velká výzva. Přesto se však domnívám, že Obscura stále skýtá potenciál a prostor pro publikování

studentských prací a věřím, že se ji brzy opět povede oživit. Obscura bude.
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Finance Spolku
Miroslav Vašík & Marek Panocha

Tato zpráva zaznamenává hotovostní a bezhotovostní pohyby v období od 15. 10. 2021 do 15.

10. 2022. K 15. 10. 2022 činil zůstatek na účtu 355 582,36 Kč. Zůstatek v pohotovostní pokladně k

témuž datu činil 21 360 Kč. Výdaje v uvedeném období činily 310 299,65 Kč a výnosy 569 910,28

Kč.

Vzhledem k tomu, že v uplynulém roku již nebyla výuka omezována opatřeními proti šíření

nemoci Covid-19, mohl Spolek realizovat celou řadu aktivit, jež si vyžádaly výraznější finanční

pokrytí. Samozřejmě nadále zůstal největší akcí seznamovací kurz. Kvůli rekordnímu počtu účastníků

výdaje činily 157 408 Kč a výnosy 148 570,5 Kč. Rozdíl vznikl kombinací několika faktorů, nejvíce

však nákupem nového vybavení a počtem odhlášených účastníků. Největšími výnosy Spolku pak byly

taktéž již tradičně přípravné kurzy. Letos poprvé změnily svůj formát financování, jelikož je Spolek

řešil přímo. Výnosy z něj tak činily 185 499,78 Kč a výdaje na propagaci a lektory (jež byli tentokrát

placeni Spolkem) 49 250 Kč. Zároveň se podařilo získat od fakulty peníze za přípravný kurz z

minulého roku v hodnotě 181 284 Kč. Další menší výnosy tvořily členské příspěvky v hodnotě 4 100

Kč a solidární příspěvek za propagační předměty, nápoje, občerstvení a Obscuru v hodnotě 2 901 Kč.

Spolku se letos podařilo získat grant z Nadačního fondu Univerzity Karlovy v hodnotě 30 000 Kč,

který byl použit ke kofinancování spolkových exkurzí, 13 000 Kč na exkurzi do Liberce a 1 500 Kč

na exkurzi na Národního muzea. Právě druhá jmenovaná byla výraznou účetní operací.

Nespotřebovaná část grantu v hodnotě 15 500 Kč byla vrácena fakultě.

Díky výnosům za dva přípravné kurzy se spolek dostal do výrazně kladné bilance a mohl si

dovolit investovat. Spolek investoval do nového vybavení (zvuková technika a notebook na přípravné

kurzy, paměťová karta do fotoaparátu, roll up, nový zámek) 17 531 Kč, do propagačních předmětů 7

632,72 Kč, a dokonce si Spolek dovolil přispět na řešení humanitární krize spojené s ruskou agresí na

Ukrajině částkou 8 029 Kč. Dalšími velkými výdaji byla po letech omezení opět Obscura – 11 965 Kč

a jubilejní narozeniny Spolku – 15 545,33 Kč. Spolek také letos pořídil věnce ku příležitosti výročí

17. listopadu v hodnotě 2 000 Kč.

Po mnoha letech neměl v uplynulém roce Spolek jednoho pokladníka, ale vznikl pokladnický

tandem. Díky pravidelné spolehlivé komunikaci tandem fungoval velmi dobře, došlo k propojení

zkušeností a pozice ve výboru, což zajistilo dobrou spolupráci s výborem. Důsledkem pak bylo menší

zatížení obou jednotlivých pokladníků, což se při množství transakcí ukázalo velmi přínosným.

Zlepšit by pak šla včasnější evidence hotovostních operací. Přínosnou jistě byla také podzimní

redukce hotovostní kasy, na účet bylo převedeno 23 620 Kč. Nicméně bylo by vhodné tento akt v

nejbližší době zopakovat.
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V souvislosti s organizací některých nákladnějších projektů bylo navrženo zřízení tzv.

finančních balíčků. Ty by měly obsahovat přibližný rozpis předpokládaných výdajů, příjmů a

případných odměn. Každý takový balíček by pak měl být odprezentován aktuálně úřadujícímu

výboru, který ho následně musí schválit. Prostředek má za cíl zvýšit transparentnost projektů a

zároveň zvednout motivaci k případnému zavedení projektů nových.

Výdaje

Seznamovací kurz 2022 157 408 Kč

Přípravné kurzy 2022 49 250 Kč

Exkurze do Liberce 23 123 Kč

Nákup technického vybavení 17 531 Kč

Spolkové narozeniny 15 545,33 Kč

Vracení grantu 15 500 Kč

Časopis Obscura 11 965 Kč

Příspěvek k řešení ukrajinské humanitární krize 8 029 Kč

Nákup propagačních předmětů 7 632,72 Kč

Věnce k 17. listopadu 2 000 Kč

Exkurze do Národního muzea 1 500 Kč

Odměna za umístění sídla společnosti 605 Kč

Občerstvení na Filmovém klubu 210,6 Kč
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Celkem 310 299,65 Kč

Výnosy

Přípravné kurzy 2022 189 499,78 Kč

Přípravné kurzy 2021 181 284 Kč

Seznamovací kurz 2022 148 570,5 Kč

Grant z Nadačního fondu UK 30 000 Kč

Exkurze Liberec 10 255 Kč

Členské příspěvky 4 100 Kč

Solidární příspěvek na propagační předměty,

nápoje a občerstvení a Obscuru

2 901 Kč

Seznamovací kurz 2021 2 300 Kč

Mimořádný členský příspěvek 1 000 Kč

Celkem 569 910,28 Kč

Seznamovací kurz 2022

Účastnické poplatky 148 570,5 Kč
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Ubytování + stravné - 128 205 Kč

Doprava - 22 128 Kč

Vráceno - 1 828 Kč

Vybavení - 5 247 Kč

Bilance - 8 837,5 Kč

Stav k 15. 10. 2022

Bankovní účet 355 582,36 Kč

Hotovostní pokladna 21 360 Kč

Celkem 376 942,36 Kč

Shrnutí

Stav k 14. 10. 2021 117 331,73 Kč

Suma výnosů 569 910,28 Kč

Suma výdajů 310 299,65 Kč

Bilance 259 610,63 Kč

Stav k 15. 10. 2022 376 942,36 Kč
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